
آرمان ملی: در حالی که در چند ماه آینده 
قرعه کشی جام ملت های فوتبال و فوتسال 
زنان آسیا انجام می شود، نایب رئیس بانوان 

فدراسیون فوتبال مشخص نیست! 
 وضعیت نایب رئیسی

زنان  بخش  که  است  ماه   ۶ از  بیش 
فدراسیون فوتبال بدون سرپرست نایب رئیسی 
اداره می شود و مهدی تاج به عنوان رئیس 
فدراسیون عزمی جدی برای انتخاب سرپرست 
گویا برای  که  برای این سمت ندارد؛ بخشی 
ندارد،  چندانی  اهمیت  فوتبال  فدراسیون 
گر مهم بود اجازه داده نمی شد برای  که ا چرا
۶ ماه بدون سرپرست باشد. ایسنا در ادامه 
نوشت: بی توجهی به بخش فوتبال و فوتسال 
زنان زمانی آشکارتر می شود که بدانیم بیش از 
دو سال است که فدراسیون فوتبال نایب رئیس 
زنان ندارد و در این مدت تنها به مدت یک سال 
سرپرست داشت که او هم توسط مجمع عمومی 
رای نیاورد. دی ماه ۱۴۰۱ بود که شهره موسوی 
نایب رئیس وقت در پی غیبت مکرر در جلسات 
هیات رئیسه و پرونده های مالی در قوه قضائیه 
که منجر به بازداشت او و ایجاد حاشیه برای 
فدراسیون فوتبال شد، از این سمت برکنار شد. 
شهره موسوی در انتخابات فدراسیون فوتبال 
در سال ۱۳۹۹ همراه با شهاب الدین عزیزی خادم 
به عنوان نایب رئیس بانوان انتخاب شده بود. او 
به طور همزمان از مدیران ارشد شرکت بادران 
که در ادامه به علت انجام فعالیت های  بود 
اقتصادی، از سوی دادگاه متهم شناخته شد 
و حکم جلب وی در اواسط دوران مسئولیتش 
در فراسیون فوتبال صادر گردید. موسوی مدت 
زمانی از دوران مسئولیتش را در زندان بود و حتی 
به صورت آنلاین در برخی جلسات فدراسیون 
از  این فدراسیون  تا جلسات  شرکت می کرد 
حدنصاب نیفتد. در نتیجه با برکناری عزیزی 
خادم و ادامه غیبت های موسوی در جلسات 
هیات رئیسه، از سمت خود عزل شد. در پی این 
اتفاق ۳ اسفند ۱۴۰۱ طی حکمی از سوی مهدی 
تاج، رئیس فدراسیون فوتبال، مریم منظمی به 
عنوان سرپرست نایب رئیسی بانوان و سرپرست 
کمیته زنان فدراسیون منصوب شد. منظمی در 
دوران ریاست رسول خادم در فدراسیون کشتی 
به عنوان نایب رئیس زنان این فدراسیون فعالیت 
می کرد و مدتی بعد از رفتن خادم، او نیز سمت 
خود را ترک کرد و به سمت وزنه برداری رفت. در 
ادامه مدتی هم در وزنه برداری بود و در زمان 
ریاست علی مرادی نایب رئیس زنان فدراسیون 

بود که بعد از گذشت یک سال از انتصابش، 
کنار برود. منظمی  گرفت از سمتش  تصمیم 
یک سال به عنوان سرپرست نایب رئیسی زنان 
فدراسیون فوتبال به کار خود ادامه داد تا اینکه 
مجمع عمومی فدراسیون فوتبال در تاریخ ۲۲ 
اسفند ۱۴۰۲ برگزار شد و منظمی با ۳۴ رای از ۷۰ 
رای به حد نصاب نرسید تا به نایب رئیسی نرسد. 
کنون سمت نایب رئیسی زنان  از آن زمان تا
فدراسیون خالی  است و مهدی تاج کسی را برای 

این پست انتخاب نکرده است. 
 فلاش بک 

در حالی که تا پیش از ریاست عزیزی خادم در 
فدراسیون فوتبال تیم بانوان ایران از رنکینگ 
جهانی خارج شده بود با تغییر سکان فدراسیون 
فوتبال و حضور وی تیم ملی بانوان دست به 
تاریخ سازی زد تا جایی که بازیکن مطرح وقت 

فوتبال اعتقاد داشت با وجود عزیزی خادم 
بهمن  شد.  نخواهد  فراموش  دیگر  تیم ملی 
ماه ۱۴۰۰ سارا قمی، بازیکن تیم ملی فوتبال، 
درباره عملکرد تیم ملی بانوان در رقابت های 
جام ملت های آسیا در گفت وگو با برنا اظهار 
کرد: از آنجا که برای نخستین بار در این رویداد 
شرکت کرده بودیم تیم استرس زیادی داشت. 
تمام بازی ها هم برای ما به عنوان بازیکن و 
هم برای کادر فنی دشوار بود ولی از قبل چون 
می دانستیم در چه مسابقاتی قرار است بازی 
کنیم رقبا را آنالیز کردیم. البته این را هم در نظر 
بگیریم که تیم ملی دو سال و نیم کامل تعطیل 
ج شده بودیم،  بود و حتی از رنک فیفا هم خار
این در حالی است که همه رقبای ما در این 
مدت در تورنمنت های مختلف حضور داشتند. 
وی افزود: ما قبلا به هند یک هیچ باخته بودیم 

ولی با اینکه همین تیم بازی های دوستانه 
زیادی را قبل از آغاز جام ملت ها انجام داده 
بود مقابل ما به پیروزی نرسید. بازی سختی را 
مقابل هند انجام دادیم چون یک تیم بسیار 
سرعتی است اما نتیجه خوبی به دست آمد. در 
دو بازی دیگرمان هم شاهد بودم که واقعا کل 
تیم تمام توانش را گذاشت، اما چین سابقه 8 
دوره قهرمانی را در کارنامه دارد و اصلا قابل قیاس 
با ما نیست. هر سه بازی تمام شد و نمایش بدی 
ارائه ندادیم اما نتیجه آنطوری رقم نخورد که 
انتظار داشتیم. قمی در خصوص رقابت های 
پیش روی تیم ملی گفت: بهمن ماه مسابقات 
فیفا دی را داریم که امیدوارم تیم دوباره اردوهای 
آماده سازی خود را از سر بگیرد و در این رویداد 
شرکت کند البته بعید می دانم این دوره این 
مسابقات را باز دست بدهیم. خوشبختانه 
بعد از ۱5 سال از حضورم در فوتبال دیدم که 
فدراسیون نگاه خوبی به فوتبال بانوان دارد. 
وقتی بازی ایران و عراق را تماشا می کردم به 
چشم دیدم که همان البسه و امکانات در اختیار 
تیم ملی مردان در اختیار بانوان هم قرار دارد و 
بنابراین مطمئن باشید با وجود عزیزی خادم 
تیم ملی بانوان به حال خود رها نخواهد شد. 
از سوی دیگر مرداد سال ۱۴۰۰ شهاب الدین 
عزیزی خادم در حاشیه تمرین تیم ملی فوتبال 
بانوان گفت: قشر عظیمی از جامعه کشور بانوان 
هستند و از این حیث خوشحالیم با وجود 
کم لطفی هایی که در این سال ها در حوزه فوتبال 
بانوان شده، وظیفه خود می دانیم که در کنار 
بانوان قدم برداریم و این موضوع را جبران کنیم. 
این سخاوت نیست، عدالت است. فوتبال 
بانوان هم بخشی از فوتبال ملی است و حمایت 
از فوتبال بانوان برای ما افتخار است. ان شاءا... 
با همت شما عزیزان به سر مقصد اصلی برسیم 
رئیس فدراسیون در پایان خاطر نشان کرد: 
مطمئن باشید فدراسیون در حد توان و بضاعت 
خود به توسعه فوتبال بانوان و نگاه عدالتی در 
این مسیر قدم برمی دارد. باید از طریق توسعه، 
فوتبال را در حوزه آموزش به دل خانواده ها ببریم. 
اطمینان دارم هر چه فوتبال در حوزه بانوان 
گسترش پیدا کند، به شکوفایی و توسعه اش 
در حوزه آقایان هم کمک خواهد شد. این نکته 
گاهانه و با مطالعه در  مهم مغفول مانده، اما آ
این مسیر قدم برداشته ایم. آنچه مسلم است از 
تمام ابزارها و امکانات برای توسعه فوتبال بانوان 
استفاده خواهیم و در این مسیر از هیچ کوششی 

دریغ نخواهیم کرد. 
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وادا به دنبال محرومیت یک تا  
دوساله مرد اول تنیس جهان 

 آژانس جهانی مبارزه با دوپینگ از دادگاه عالی 
ورزش خواست مرد اول تنیس جهان از ایتالیا 
را یک تا دو سال از حضور در میادین ورزشی 
محروم کند. آژانس جهانی مبارزه با دوپینگ 
نسبت به تصمیم آژانس راستی آزمایی تنیس 
درباره پرونده دوپینگ یانیک سینر اعتراض 
کرد و از دادگاه عالی ورزش خواست این ورزشکار 
را یک تا دو سال ار حضور در میادین ورزشی 
محروم کند. وادا در بیانیه ای اعلام کرد که به 
دنبال پس گرفتن عناوین یانیک سینر نیست، 
اما این ادعای آژانس راستی آزمایی تنیس را 
که او مرتکب هیچ گونه سهل انگاری یا خطایی 
نشده است، نادرست می داند. آزمایش دوپینگ 
یانیک سینر در ماه مارس ۲۰۲۴ دو بار به دلیل 

ویژه

انتشار تصویری از مچ پای هالند 
پس از درگیری با دن برن، مدافع 
نیوکسل، جالب توجه بود. شدت 
که  درگیری و ضربه به حدی بود 
کاملا پاره شده و  جوراب هالند 
سوراخ بزرگی در آن ایجاد شد. این 
درگیری برای هالند مصدومیتی به 

همراه نداشت. 

، از جمله یک افسر  حداقل 21 نفر
پلیس، در جریان یک بازی فوتبال 
لیگ کلمبیا بین اتلتیکو ناسیونال 
و جونیور دی بارانکیا در ورزشگاه 
آتاناسیو خیرادوت در شهر مدیین 
بین  که  یی  جا  ، ند شد ح  و مجر
طرفداران در سکوها درگیری شدیدی 

گرفت. صورت 

عکس نوشــت
 مصدومیت

   درگیری

گفتوگو

جواد منافی پیشکسوت و کارشناس فوتبال 
گردان گاریدو و برتری در  در خصوص وضعیت شا

دربی لیگ برتر صحبت کرد. 
در  پرسپولیس  عملکرد  خصوص  در   
هفته های اخیر و برتری در دربی 1۰۴ چه نظری 

دارید؟
 دربی بازی حساس و حیثیتی برای تمامی 
و  پرسپولیس  به  نوعی  به  که  است  کسانی 
استقلال منتسب هستند. در هر دو نیمه تیم 
برتر زمین پرسپولیس بود و می شد زودتر هم به 
گل برتری برسد. استقلال حرف چندانی برای 
گفتن نداشت و به مساوی راضی بود. آرامش بر 
کم شده و گاریدو توانسته تیم را  پرسپولیس حا
در روندی رو به رشد قرار دهد. پیش از دربی هم 
مشخص بود شانس پرسپولیس بیشتر است و 
در روز دربی هم این اتفاق افتاد. این روند حفظ 
خواهد شد و نتایج بهتری هم از پرسپولیس 

خواهیم دید. 
 جواد نکونام برخورد گرمی با علی علیپور 
داشت و مرسوم نبود قبل از دربی بازیکنان دو 

تیم به سمت سرمربی تیم رقیب بروند!
خ نداده و علیپور هم بازیکن  اتفاق مهمی ر
کثر بازیکنان و مربیان رابطه  بین المللی است. ا
گرد و استادی داشتند یا به اشکال دیگری با  شا
همدیگر ارتباط داشتند. موضوع نگران کننده ای 
نیست که بخواهیم آن را بزرگ کنیم. روبوسی با 
سرمربی تیم رقیب یا احترام گذاشتن به هم اصلاً 
چیز بدی نیست، اتفاقاً خوب است. مهم ترین 
اتفاق برتری پرسپولیس بود و اینکه هواداران 
خوشحال هستند. در سال های اخیر حواشی 
پیرامون استقلال زیاد بوده و فصل قبل هم 
اختلافات زیادی بین مدیریت و کادرفنی بود. 
امسال هم از همان ابتدا به مشکل خوردند. 
که می گذرد مشکلات استقلال بیشتر  هر روز 
می شود و چنین مسائلی خیلی به این تیم لطمه 
زده است. پرسپولیس از این موضوع و مشکلات 
درونی استقلال نهایت استفاده را برد و با نگاه 
فنی دقیقی که داشت در پایان برنده دربی شد 

که مهم ترین اتفاق است. 
  گاریدو به یاسین سلمانی بازی نمی دهد!

 در کنار تیم نیستیم و بحث فنی را به سرمربی 
کادرفنی از  که به عنوان نفر اول  می سپاریم 
گاهی کاملی دارد. سلمانی بازیکن  شرایط تیم آ
با کیفیتی است که کاپیتان تیم ملی امید بوده، 
او خلاقیت زیادی دارد و می تواند به پرسپولیس 
کمک کند. سال سختی را پس از پارگی رباط 
صلیبی پشت سر گذاشت و باید به او فرصت داد 
تا توانایی هایش را نشان دهد. سلمانی می تواند 
به تیم ملی هم کمک کند و به شکلی نشود که 
دچار سرخوردگی شود و انگیزه اش را از دست 
بدهد. مهم ترین چیز این است که به یاسین 
آرامش داده شود و به مرور از او بازی بگیرند تا 
بتواند مهره موثر پرسپولیس باشد. می دانم که 
سرمربی پرسپولیس نسبت به بازیکنان توانمند 

تیمش بی تفاوت نیست. 

منافی: 
استقلال در دربی 

حرف چندانی 
برای گفتن نداشت

اسبقیان: در وزنه برداری  
سهل انگاری صورت گرفت 

و  قهرمانی  ورزش  توسعه  معاون  تسنیم: 
حرفه ای وزارت ورزش گفت: تست ۶ وزنه بردار 
در زمان مقرر انجام نشد و در زیر مجموعه 
فدراسیون سهل انگاری شده و انوشیروانی 
شروین  محمد  کرد.  عذرخواهی  و  پذیرفت 
اسبقیان در حاشیه مجمع عمومی و سالیانه 
فدراسیون قایقرانی و در جمع خبرنگاران در 
خصوص اتفاقات اخیر در وزنه برداری از جمله 
بلند  لیست  انتشار   ، ورزشکار  ۶ اعزام  عدم 
نفرات اعزامی و صدور بیانیه ای که رنگ و بوی 
عذرخواهی از مردم را نداشت، عنوان داشت: 
سجاد انوشیروانی و بهداد سلیمی دو قهرمان پر 
افتخار ما هستند قطعا تلاش می کنند تا مجموعه 
کند . انوشیروانی در  وزنه برداری خوب عمل 
جلسه ای که داشتیم رسماً عذرخواهی کرد و 
ما هم موارد را یادآوری کردیم . توضیحات لازم را 
در این مدت دادیم . بهتر است با همدلی پیش 
برویم تا در آینده وزنه برداری خوب عمل کند. 
تست ۶ وزنه بردار در زمان مقرر انجام نشد و در 
زیر مجموعه فدراسیون سهل انگاری شده بود و 

انوشیروانی پذیرفت و عذرخواهی کرد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: بازیکن پیشین تیم فوتبال پرسپولیس اعتقاد دارد، 
ذهنیت برنده سرخپوشان باعث شد که آنها در دربی ۱۰۴ به پیروزی 
برسند. بهروز سلطانی درباره پیروزی یک بر صفر پرسپولیس مقابل 
استقلال در دربی ۱۰۴ اظهار داشت: پرسپولیس از همان شروع بازی 
نشان داد که دنبال چه چیزی است و با هدف پیروزی پا به زمین 
گردان گاریدو با در اختیار گرفتن مرکز زمین هافبک های  گذاشت. شا
استقلال را از کار انداختند. ذهنیت برنده پرسپولیسی ها باعث شد 
که از خط دروازه  تا مهاجم سرخپوشان تنها به کسب سه امتیاز 
دربی فکر کنند. دروازه بان پیشین تیم فوتبال پرسپولیس درباره 
کید کرد: با توجه به اینکه گندوز  عملکرد الکسیس گندوز در دربی تأ
نخستین دربی تهران را تجربه می کرد، عملکرد خیلی خوبی داشت 
و بسیار باانگیزه و آرامش خاصی بازی کرد. شاید بگوییم که استقلال 
خیلی حمله و موقعیتی ایجاد نکرد، اما در همان معدود دفعاتی 
هم که به دروازه پرسپولیس نزدیک شد، دروازه بان پرسپولیس 

جای گیری خوبی داشت و دروازه اش را بسته نگه داشت. 

بیــنالمــلل
    باشگاه یوونتوس تمایل دارد قرارداد پل پوگبا را به طور 
کامل فسخ کند. در حالی که اولین دوره پوگبا در یوونتوس بسیار 
موفقیت آمیز بود و باشگاه احترام زیادی برای او قائل است، دوره 
دوم حضور این بازیکن فرانسوی در تورین بسیار بد پیش رفت. 
هافبک فرانسوی یوونتوس به دلیل تخلفات ضد دوپینگ به 
طور موقت محروم شده و این تصمیم به طور رسمی توسط 
دادگاه ملی ضد دوپینگ ایتالیا تایید شده است. البته پوگبا به 
دادگاه عالی ورزش شکایت کرده و هنوز رای نهایی اعلام نشده 
است. در بیانیه باشگاه یوونتوس آمده است: ما قرارداد پوگبا را 
به دلیل احترامی که برای او قائل هستیم فسخ نکرده ایم اما باید 
به زودی این هافبک را از فهرست خارج کنیم. پوگبا در تابستان 
۲۰۲۲ برای بار دوم راهی یوونتوس شد. او پیش از این از سال ۲۰۱۲ 
تا ۲۰۱۶ برای باشگاه تورینی بازی کرد اما سپس به منچستریونایتد 
نقل مکان کرد. قرارداد این بازیکن 
ایتالیایی  تیم  با  فرانسوی 
تا تابستان ۲۰۲۶ اعتبار دارد. 
در ماه فوریه، این هافبک به 
ضد  قوانین  نقض  دلیل 
دوپینگ به دلیل افزایش 
در  تستوسترون  سطح 
چهار  مدت  به  بدنش 
سال محروم شد. در 
صورتی که دوپینگ 
اثبات  این بازیکن 
احتمال  شود، 
فظی  حا ا خد
پوگبا از میادین 
وجود  فوتبال 

دارد. 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
کتور هستند و سن و سال  که هوادار ترا آنهایی 
بیشتری دارند، حتماً تونی اولیویرا را به خاطر دارند. 
کتور که در سه مقطع هدایت  سرمربی پرتغالی و موفق ترا
این تیم را بر عهده داشت و البته از محبوبیت بالایی هم 
کتور با تونی اولین  نزد هواداران تبریزی برخوردار بود. ترا
قهرمانی خود را به دست آورد و با شکست مس کرمان 

جام حذفی فوتبال ایران را فتح کرد. 
 به عنوان اولین سوال می خواهیم بدانیم که 
تونی اولیویرا در این روزها چه کار می کند و آیا کاملاً از 

فوتبال دور شده است؟
خیر. من از فوتبال دور نشدم و مشغول آنالیز و تحلیل 
برنامه های فدراسیون فوتبال پرتغال هستم. در کنار 
آن، دو روز در هفته در برنامه های تلویزیونی حاضر 
می شوم و درباره فوتبال پرتغال، آمریکا و اتفاقاتی که در 
فوتبال آسیا و اروپا می افتد، صحبت می کنم. هرچند 
همیشه بازی های بنفیکا را دنبال می کنم و می بینم؛ 
زیرا سال های زیادی را در این باشگاه بودم. بنابراین من 

همواره در فوتبال هستم و هرگز از آن دور نشدم. 
 شما الان به عنوان سرمربی هیچ تیمی فعالیت 

فعالت نمی کنید؟
خیر. در دو سال گذشته به عنوان سرمربی فعالیتی 
نداشتم و ندارم ولی کارم با سرمربیگری تمام نشده 
است. در حال حاضر همان طور که پیش از این گفتم 
در تلویزیون فعالیت دارم و درباره فوتبال نظرات 

کارشناسانه خود را بیان می کنم. 
کتور را می بینید؟  آیا بازی های ترا

کتور و هواداران این  همه می دانند که من چقدر ترا
تیم را دوست دارم. با این حال من فقط نتایج را دنبال 
کتور را نمی بینم. من نتایج و  می کنم و بازی های ترا
کتور را در جدول لیگ برتر می دانم، اما درباره  جایگاه ترا
تیم کنونی اطلاعات زیادی ندارم. البته می دانم که این 
فصل بازیکنان جدیدی به این تیم آمده اند. از زمانی 
که تبریز را ترک کردم همیشه نتایج این تیم را دنبال 

می کردم. 
کتور محبوب بودید   شما خیلی بین طرفداران ترا
و هنوز هم بعد از گذشت این همه سال محبوبیت 
شما حفظ شده است. چرا دوباره هدایت این تیم 

را قبول نکردید؟
کتور به من پیشنهاد  جواب این سوال را دادم. ترا
داد اما به خاطر شیوع ویروس کرونا قبول نکردم. با 
این حال می دانم که در ۲ سال گذشته یک سرمربی 
اسپانیایی هدایت این تیم را برعهده داشت و الان یک 
کروات سرمربی است و بازیکنان پرتغالی نیز در این تیم 

بازی می کنند. 
کتور چه بود؟  بهترین خاطره شما در ترا

کتور دارم. اول از همه باید  من خاطرات خوبی از ترا
بگویم که همدلی خوبی بین من و هواداران وجود 
کتور می دانستند که چطور به  داشت و طرفداران ترا
کتور  سرمربی خود عشق بورزند. همچنین سرمربی ترا
بودن یکی از بهترین تجربیاتی بود که داشتم. یکی 
که  کتور زمانی بود  از بهترین لحظه های من در ترا
ما قهرمان جام حذفی شدیم. یکی دیگر از بهترین 

که وقتی به فرودگاه رسیدم  خاطراتم زمانی است 
هواداران زیادی را دیدم که بسیار برای قهرمانی ما 

خوشحال بودند. 
 و تلخ ترین خاطره؟

فراموش  هرگز  که  لحظه هایی  تلخ ترین  از  یکی 
نمی کنم، این بود که ما در سال ۲۰۱5 با نفت تهران 
بازی داشتیم. ما قهرمانی را به خاطر قضاوت نادرست 
علیرضا فغانی از دست دادیم و او را نخواهم بخشید. 
ما می توانستیم این بازی را ببریم و قهرمان شویم. من 
لحظات خوبی در ایران داشتم و مردم کشور شما خیلی 
 . کتور خوب و مهربان هستند. مخصوصا هواداران ترا
من هرگز تنها نبودم و همه هواداران به من احترام 

می گذاشتند و بسیار محبت می کردند. 
 شما فکر می کنید ایران می تواند به جام جهانی 
بعدی برود؟ شما همچنین درباره قلعه نویی صحبت 
کردید. عملکرد او را به عنوان سرمربی تیم ملی فوتبال 

ایران چطور می بینید؟
آقای  با  ارتباط خوبی  بودم  ایران  در  که  زمانی 
کتور رفتم،  که به ترا قلعه نویی داشتم. زمانی هم 
قلعه نویی این تیم را ترک کرده بود. ما در مقابل هم بازی 
کردیم، زیرا قلعه نویی سرمربی استقلال شده بود ولی 
همواره ارتباط خوبی با هم داشتیم و او یکی از بهترین 
مربیان ایران است. به همین دلیل است که الان هدایت 
تیم ملی فوتبال ایران را برعهده دارد. به نظرم با هدایت او 
ایران می تواند به جام جهانی برود؛ چون بازیکنان ایران 
کتیکی فوق العاده هستند. همچنین  از نظر تکنیکی و تا
آنها برابر تیم های کره جنوبی، ژاپن، عربستان سعودی، 
ازبکستان و عراق خوب می جنگند. در هر صورت فکر 

می کنم ایران دوباره در جام جهانی خواهد بود. 
 پسرتان آنتونیو راه شما را در پیش گرفت و تا چند 
ماه گذشته سرمربی تیم مشهور کورینتیانس در سری 
کتور بودید  آ برزیل بود. در آن زمان که سرمربی ترا
می گفتند چرا تونی پسر خود را به عنوان مربی انتخاب 
کرد ولی الان کاملا مشخص است که این انتقادها 

خیلی درست نبوده. 
کتور  من آنتونیو را را به این دلیل که پسرم بود به ترا
کتور  نیاوردم. او ظرفیت و توانایی این را داشت تا در ترا
مربی باشد. الان او یکی از سرمربیان خوب لیگ برزیل 
کتور بردم، زیرا او را باور داشتم.  است. من آنتونیو را به ترا
کنیم. آیا هنوز سبیل   یک شوخی هم با شما 

دارید؟
بله)می خندد(. من سبیلم را حفظ کردم و جای آن 

امن است. 
 این مصاحبه را خودتان تمام کنید. 

می خواهم حرف هایم را با این نکته به پایان ببرم که 
کتور را فراموش نمی کنم.  هرگز مردم ایران و هواداران ترا
کتور بودم تمام تلاشم را کردم و الان  زمانی که سرمربی ترا
. قبل از  نمی دانم که یک روز به ایران بر می گردم یا خیر
مرگم می خواهم در تبریز باشم تا با هواداران خداحافظی 
کنم؛ زیرا هرگز آنها را فراموش نخواهم کرد و همیشه 
یکی از آنها خواهم بود. دلم برای آنها تنگ شده است 

کتور.  و همیشه به یادشان خواهم بود. یاشاسین ترا

استقلال چوب بدرفتاری با یامگا را می خورد

استقلال با السد قطر در هفته دوم لیگ نخبگان آسیا دیدار 
خواهد کرد. با این وضعیت که استقلال آشفته است خیلی سخت 
است بخواهیم درباره بازی با السد صحبت کنیم. چیزی نیست 
که بخواهیم روی آن حساب باز کنیم. استقلال محکوم به برد 
است، چون دربی را باخته و باید از فشار این شکست خارج شود. 
فکر می کنم نتیجه خوبی بگیرد، چون برای اعاده حیثیت بازی 
می کند. امیدوارم کادرفنی بتواند از لحاظ روحی روانی انگیزشی 
تیم را آماده بازی با السد کند. البته بازی خیلی سخت است و 
برای بردن السد در قطر باید غیرت کرد و مردانه جنگید. اینکه 
هلدینگ خلیج فارس آمد و مشکل مالی وجود ندارد، دلیلی بر 
قهرمانی قطعی تیم نیست. استقلال در زمین برنامه خاصی ندارد، 
در نتیجه بدهکار و طلبکار می شود. استقلال چوب بد رفتاری با 
یامگا را می خورد. بازیکن زحمت کشی که خانواده دار بود، تربیت 
و ادب قابل تعریفی داشت، بعد این بازیکن را مصدوم کردید، نیم 
فصل بیرون نشست و بعد از آنکه تأییدیه ایفمارک را گرفت حاضر 
نشدند با او جلسه بگذارند تا تنها راه بازی کردن او را در جدایی 
ببیند. بالاخره مدیریت و کادرفنی باید یک جا هایی تاوان هم 
بدهد. استعفای نکونام هم دردی را درمان نکرد و یک درد به 
در های قبلی اضافه کرد. باید منتظر بمانیم تا بازی با السد تمام 
شود، نتیجه آن بازی تصمیم هلدینگ در مورد نکونام را به همراه 
دارد. علاوه بر آنکه باشگاه کمیته فنی ندارد، مدیریت هم باید 
گاه کند. قبل از انقلاب تاج ورزشی بود و  مردم را از عملکرد خود آ
بعد از انقلاب استقلال جوان را داشتیم که مردم را از وقایع باشگاه 
گاه می کرد. مدیرعامل موظف است که اخبار را به اطلاع هواداران  آ
برساند ولی چنین اتفاقی را سمیعی، خطیر و. رقم نزدند. طرفدار 
استقلال به خاطر باخت دربی سکته کرد و فوت شد، آیا بازیکنان 
و کادر فنی این موضوع را می دانند؟ سمیعی باید طرفداران را در 
جریان مسائل باشگاه قرار دهد. مدت قرارداد نکونام را بگوید، 
نتیجه جلسه با وی چه شد؟ اینکه کلی گویی می کنند و فقط 
می گویند با استعفا مخالفت شده که جواب هوادار نیست. بعد 
از مدتی نکونام را بردارند و سرمربی جدید بیاورند. او هم قطعاً 
قول قهرمانی نمی دهد، چون تیم را نبسته است. بعد از آن هم 
مصیبت های تکراری را می بینیم. جواد نکونام بعد از شکست 
دربی به نشست خبری نرفت و از هواداران عذرخواهی نکرد. 
گر ۶ گل هم  یکی از ایراد های بزرگ او همین کارش بوده، حتی ا
می خورد باید در نشست خبری حاضر می شد و درباره شکست 
صحبت می کرد. نرفتن به نشست خبری باعث کوچک شدن 
باشگاه و هوادارانش می شود. معذرت هم از کسی نخواست مهم 
نیست ولی دلایل شکست تیمش را بگوید. طرفداران را در جریان 
مشکلات تیمش قرار دهد، بعد هم امیدواری بدهد تا در بازی 
بعدی جبران شود. بُعد فنی تیم را سرمربی شرح دهد، بُعد اداری 
اقتصادی را مدیرعامل توضیح دهد. عیناً همین مشکلات را فصل 
قبل دیدیم. خطیر بازیکن می آورد نکونام نمی خواست، نکونام 
بازیکن می آورد خطیر امضا نمی کرد. این ادعا های هر دو طرف 
گر کمیته فنی داشتند، حرف دو طرف را می شنید با توجه به  بود. ا

نیاز تیم تصمیم می گرفت.

حسنروشن
کارشناسفوتبال

اولیویرا: می خواهم قبل از مرگم تبریز را ببینم

بی توجهی فدراسیون به فوتبال و فوتسال زنان 

فوتبال بانوان؛ بدون مسئول! 


